

ACTIVITY: Body boarding

CASE: [GSAF 2013.05.08.a](#)

DATE: Wednesday May 8, 2013

LOCATION: The attack took place in the Indian Ocean at Brisant beach in Saint Gilles on the west coast of Reunion Island.

NAME: Stéphane Berhamel

DESCRIPTION: He was a 36-year-old male from Morteau, Franche-Comté in eastern France. He and his wife were honeymooning in Reunion.

BACKGROUND

MOON PHASE: Waning Crescent, 2% of the Moon was illuminated. New Moon, May 10, 2013.

SEA CONDITIONS: The sea was “cloudy” and underwater visibility was poor.

DISTANCE FROM SHORE: 50 yards

TIME: 08h20?



NARRATIVE: There were a few surfers and bodyboarders in the water and his wife was sunbathing on the beach when the tragedy took place. Despite warnings from others in the water, he chose to go for the waves farthest from shore. The shark bit him twice, one on the hand, and again on the thigh. The alert was given by a bather who saw blood in the water and warned lifeguards who immediately launched to rescue the victim and bring him back on the beach. SMUR tried to revive the young man for forty minutes.

INJURY: Fatal. He sustained lacerations to his thigh, and his hand was bitten at the wrist (severed?)

SPECIES: The attack involved a bull shark, *C. leucas*.

Saint-Gilles : Un touriste tué par un requin

Un touriste métropolitain en voyage de noces à la Réunion a été tué mercredi par un requin alors qu'il pratiquait le surf, première victime du squalo depuis le début de l'année sur cette île où l'animal a tué trois personnes en 2012 et 2011.

Une nouvelle attaque de requin a eu lieu en fin de matinée à Saint-Gilles, au niveau du spot des Brisants.

Le bodybordeur se trouvait à une cinquantaine de mètres du rivage quand il a été attaqué. Le squalo l'a chargé à deux reprises, lui déchiquetant la cuisse et lui arrachant une main. L'alerte a été donnée par un baigneur qui a vu du sang dans l'eau et a prévenu les maîtres-nageurs qui se sont aussitôt mis à l'eau pour porter secours à la victime et la ramener sur la plage. Le SMUR a tenté de réanimer le jeune homme pendant une quarantaine de minutes. Mais le bodybordeur n'a hélas pas survécu.

La victime, père d'un enfant de 18 mois, avait 36 ans. Il était en vacances avec sa femme à la Réunion, où ils avaient choisi de passer son voyage de noces. Sa femme qui se trouvait sur les lieux au moment du drame est bien évidemment effondrée. En état de choc, elle a été prise en charge par les pompiers.

Il s'agit de la première attaque mortelle depuis le mois de juillet 2012 sur les côtes de La Réunion. Les dispositions opérationnelles arrêtées dans le cadre de la gestion des alertes et de l'organisation des interventions en cas d'attaque ont été immédiatement mises en application. L'adjoint au maire de la commune de Saint-Paul, Monsieur Séraphin, s'est rendu sur place.

La flamme rouge a été hissée sur les plages des Brisants et des Roches Noires. Et les zones de baignade ont été évacuées.

Manque de visibilité et drapeau orange Il semble que les conditions pour pratiquer le surf n'étaient pas bonnes aujourd'hui sur Saint-Gilles. "Les conditions de pratiques étaient défavorables : eau chargée, houle sur la côte ouest", note la préfecture dans un communiqué.

L'association prévention requin avait indiqué que la sécurisation du surf libre était annulée, en raison du manque de visibilité sous-marine sur les spots de Roches-Noires et de Boucan-Canot. Par ailleurs, le drapeau orange avait été mis en place. Il y avait cependant quelques surfeurs et bodybordeurs dans l'eau quand a eu lieu le drame. La victime a pour sa part choisi d'aller chercher les vagues au "3ème pic", qui se trouve le plus loin du rivage, et ce malgré les avertissements des autres pratiquants.



Saint-Gilles: A tourist killed by shark

A metropolitan tourist honeymoon in Reunion was killed Wednesday by a shark while surfing practiced, the first victim of the shark since the beginning of the year on the island where the animal has killed three people in 2012 and 2011.

A new shark attack took place in the late morning in Saint-Gilles, at the spot of the Breakers.

The bodyboarder was about fifty yards from the shore when he was attacked. The shark attacked twice, shredding his thigh and pulling his hand.

The alert was given by a bather who saw blood in the water and warned lifeguards who immediately launched to rescue the victim and back on the beach. SMUR tried to revive the young man for forty minutes. But bodyboarder has unfortunately not survived.

The victim, father of a child of 18 months, was 36 years old. He was on vacation with his wife at the meeting, where they chose to spend their honeymoon. His wife, who was on the scene at the time of the tragedy is obviously collapsed. In shock, she was supported by firefighters.

This is the first fatal attack since July 2012 on the coast of La Réunion. Operational provisions adopted under alert management and organizational interventions in case of attack were immediately implemented. The deputy mayor of the municipality of Saint-Paul, Mr. Seraphin, went on site.

The red flag was hoisted on the beaches Breakers and Black Rocks. And bathing areas were evacuated.

Lack of visibility and orange flag It seems that the conditions for surfing were not good today Saint-Gilles. "The conditions were unfavorable: Waste water, waves on the west coast," said the prefecture said in a statement. The association stated that shark prevention securing free surf was canceled due to lack of visibility underwater spots Roches-Noires and Boucan-Canot. In addition, the orange flag was introduced.

There were a few surfers and bodyboarders in the water when the tragedy took place. The victim on the other hand chose to go for the waves "third peak", which is farthest from the shore, despite the warnings of other practitioners.

SOURCE: Clicanoo, May 8, 2013, <http://www.clicanoo.re/368693-saint-gilles-un-touriste-tue-par-un-requin.html>

Les dernières attaques mor telles de requins

La Réunion a subi 7 attaques en un an et demi, soit le plus gros pic depuis 1980 (premières données enregistrées). En 2012, 53 observations de squales ont été réalisées par le Cross (Centre régional opérationnel de surveillance et de sauvetage) de La Réunion, 5 rien qu'en janvier dernier.

- ▀ 19 février 2011 : attaque d'un surfeur marseillais, *Éric Dar-gent*, plage des Roches Noires, à Saint-Gilles (perte d'une partie de la jambe au-dessus du genou).
- ▀ 15 juin 2011 : attaque mortelle d'Eddy Aubert, à Ti' Boucan (plusieurs requins et plusieurs impacts, corps récupéré).
- ▀ 6 juillet 2011 : attaque d'Arnaud Dussel (16 ans) aux Roches Noires, près de la digue (aucune blessure, impact sur la planche). 19 septembre 2011 : attaque mortelle de Mathieu Schiller sur la droite de Boucan (plusieurs requins et plusieurs impacts, le corps n'a pas été retrouvé).
- ▀ 5 octobre 2011 : attaque sur une pirogue tahitienne dans la baie de Saint-Paul (cap La Houssaye), pas de blessure.
- ▀ 23 juillet 2012 : décès d'Alexandre Rassiga, à Trois-Bassins (fin de la droite), deux impacts.
- ▀ 5 août 2012 : attaque de Fabien Bujon sur la gauche de Saint-Leu (perte d'une partie de la jambe et du bras).

The last fatal shark attacks

There have been seven attacks in the past year and a half, the biggest spike since 1980 (first data recorded). In 2012, 53 shark sightings were made by the Cross (Regional Operational Centre for Surveillance and Rescue) Reunion, 5 nothing in January.

► February 19, 2011: attack on a surfer Marseille, Eric Dar-gent, Roches Noires beach, Saint-Gilles (loss of a leg above the knee).

► June 15, 2011: Deadly attack Eddy Aubert, Ti 'Boucan (many sharks and several impacts, recovered body).

► July 6, 2011: attack Arnaud Dussel (16) to Black Rocks, near the dam (no injuries, impact on the board).

► September 19, 2011: Mathieu Schiller deadly attack on the right of Boucan (several sharks and several impacts, the body has not been found).

► October 5, 2011: attack on a Tahitian canoe in the bay of Saint-Paul (Cape La Houssaye), no injury.

► July 23, 2012: death of Alexander Rassiga in Three Basins (end right), two impacts.

► August 5, 2012: Fabien Bujon attack on the left of Saint-Leu (loss of a leg and arm).

SOURCE: Clincanoo, May 8, 2013, <http://www.clicanoo.re/368694-les-dernieres-attaques-mortelles-de-requins.html>

From: Alain Morel <morelalain949@gmail.com>

Date: May 8, 2013

A lethal shark attack took place today 08/05/2013 at the Brisant beach in Saint Gilles west coast of Reunion island. A honeymooning body boarder was attacked twice by a supposedly bulldog shark at 02h20 UTC. He had a wrist cut off and a thigh completely mauled , lost all his blood and died in the water. He was brought back to shore where first aid staff tried to resuscitate him for around 30 minutes but vainly. He was honeymooning in Reunion and was attacked under his wife's eyes.

Sorry correction about the time 08h20 utc instead of 02h20

**Reunion Island shark attack:
*Newlywed husband killed on honeymoon as wife sunbathes yards away***

Within seconds of the attack, another swimmer saw the sea turn blood red and scrambled ashore to call the emergency services.

A newlywed husband was killed by a shark today as his wife sunbathed on the beach a few yards away.

The couple, from Morteau, in eastern France, were enjoying their honeymoon on the Indian Ocean island of Reunion when the horror attack happened.

The 35-year-old man was using a hired body board off the hugely popular Brisants de Saint-Gilles beach, when a shark charged at him twice.

Within seconds, another swimmer saw the sea turn blood red and scrambled ashore to call the emergency services.

Lifeguards ran in to the sea to rescue the victim, but he had lost a huge amount of blood and was in cardiac and respiratory arrest.

When he was brought ashore, doctors were unable to revive him.

A spokesman for the Island's tourist office, which is a French overseas territory, said: "The victim's wife was sunbathing on the beach and was aware of the attack soon after it happened. "She's being treated for severe shock. The surfer suffered bites to the right arm and hand, and the right thigh. "The beach has now been closed for swimming as everything is done to find the shark. It's still open for sunbathing, however."

Relatives of the couple back in Morteau, in the Doubs department close to the Swiss border, have been informed of the tragedy. Many were at the couple's wedding a few days ago.

Three people have been killed by sharks in Reunion over the past two years, and this was the first such tragedy this year.

Last year there were 78 serious shark attacks around the world, of which eight were fatal.

Sharks are not technically man-eaters, but they can mistake humans for their natural prey, or bite them out of curiosity.

SOURCE: Daily Mirror, May 8, 2013, <http://www.mirror.co.uk/news/world-news/reunion-island-shark-attack-newlywed-1877222>

Hommage au touriste tué par un requin sur la plage des Brisants

Emotion cet après-midi sur la plage des Brisants, à Saint-Gilles, où un hommage a été rendu à Stéphane Berhamel, décédé hier après-midi après avoir été chargé à deux reprises par un requin, à une cinquantaine de mètres en face de la plage. Ce trentenaire, originaire du Doubs et qui vivait à Morteau, a succombé à ses blessures, après avoir été mordu à la cuisse et au poignet.



Une centaine de personnes se sont rassemblées à l'initiative du Radical Surf Club et de PRR pour célébrer la mémoire du défunt. Des fleurs ont été jetées dans l'océan. Une minute de silence a ensuite été observée.

"On ne le connaissait pas, mais on se sent tous concernés. C'était important de montrer à la famille qu'on est solidaires et qu'on pense très fort à eux dans ces moments difficiles", a expliqué Ludovic Villedieu, du Radical Surf Club.

A l'issue de cet hommage, plusieurs annonces ont été faites par Christophe Mulquin, surfeur bien connu à la Réunion. Un rassemblement pacifique des surfeurs sera organisé dimanche sur la plage des Brisants, à 14h pour exprimer leur "colère" et leur "ras le bol". Et les différentes associations de l'île entendent se regrouper en collectif (PRR, OPR, Radical Surf Club, Nouvelle Vague).

Tribute to tourist killed by a shark on Brisants beach

Emotions this afternoon on Brisants (Breakers) beach, Saint-Gilles, where a tribute was paid to Stéphane Berhamel, died yesterday afternoon after being loaded twice by a shark, about fifty meters in front of the beach. This thirtysomething native who lived in Doubs and Mortlake, succumbed to his injuries after being bitten on the leg and wrist.

A hundred people gathered at the initiative of Radical Surf Club and PRR to celebrate the memory of the deceased. Flowers were thrown into the ocean. A minute's silence was then observed.

"We do not know, but we all feel involved. It was important to show that the family is united and we think very hard with them in these difficult times," said Ludovic Villedieu, the Radical surf Club.

Following this tribute, several announcements were made by Christophe Mulquin well known surfer in Reunion. A peaceful gathering of surfers will be held Sunday on the Beach Breakers at 14h to express their "anger" and "pissed off". And different combinations of the island group in collective agree (PRR, OPR, Radical Surf Club, Nouvelle Vague).

SOURCE: Zinfos 974, May 10, 2013, http://www.zinfos974.com/Hommage-au-touriste-tue-par-un-requin-sur-la-plage-des-Brisants_a56572.html

Un surfeur du Doubs tué par un requin pendant son voyage de noces à La Réunion

Né à Besançon et domicilié à Morteau (Doubs), l'homme, âgé de 36 ans, a été chargé à deux reprises par un requin alors qu'il se trouvait en mer à une cinquantaine de mètres de la plage des Brisants de Saint-Gilles (Ouest), très fréquentée en ce jour férié. Il pratiquait le surf « de manière isolée », selon la préfecture.

L'alerte a été donnée par un baigneur qui a vu du sang sur l'eau et a prévenu les maîtres-nageurs qui ont aussitôt porté secours à la victime pour la ramener sur la plage, où elle se trouvait en état d'arrêt cardio-respiratoire. L'homme, qui avait perdu beaucoup de sang, n'a pu être réanimé par les secours malgré une demi-heure de massages cardiaques.

Le surfeur a été mordu par le requin au bras et à la cuisse. Son épouse, qui était sur la plage quand l'accident est survenu, a été prise en charge, en état de choc, par les pompiers, selon ces derniers.

«L'eau était trouble. On regardait le bodyboarder (surfeur) puis on a vu une grosse flaque de sang», a raconté un témoin sur place, cité par le site Imaz Press Réunion. Peu avant l'accident, l'Association Prévention Requin Réunion (PRR) avait annoncé sur son site Internet l'annulation d'une surveillance du surf prévue dans l'après-midi, «en raison du manque de visibilité sous-marine sur les spots de Boucan Canot et Roches Noires», là où l'attaque a eu lieu.

«Les conditions de pratique du surf étaient défavorables», a confirmé la préfecture, citant une «eau chargée et de la houle».

Cette attaque mortelle de requin est la première depuis le début de l'année sur l'île, où l'animal a tué trois personnes en 2012 et 2011. Les attaques ont lieu principalement à Saint-Gilles, la zone balnéaire.

La dernière attaque avérée mais non mortelle remonte à août 2012, lorsqu'un surfeur a eu une jambe et un bras arrachés à Saint-Leu (Ouest). Le 23 avril dernier, un arrêté municipal avait toutefois restreint les activités sur la plage de Saint-Pierre, au sud de l'île, après le signalement de la présence d'un requin par un surfeur qui affirmait avoir été chargé par l'animal.

L'année dernière, la série noire avait suscité une vive polémique entre les scientifiques et écologistes d'un côté, et les surfeurs de l'autre sur les moyens de sécuriser la baignade et les activités nautiques.

Plusieurs études scientifiques, dont une grande opération de marquage acoustique, ont été lancées par les autorités locales pour mieux connaître les moeurs de requins qui, selon les associations de surfeurs, se seraient sédentarisés à proximité des plages.

Des mesures de prévention ont été également mises en place pour protéger la pratique de la baignade et des sports nautiques, en particulier par les «vigies-requin» qui, à bord d'embarcation ou dans l'eau, sont chargés de signaler la présence d'un squal. Aussitôt après l'accident, les zones de baignade ont été évacuées à la Réunion et la flamme rouge levée sur les plages.

Dans un communiqué, la sénatrice et présidente de l'Île de la Réunion tourisme (IRT) présente ses sincères condoléances à la famille et aux amis du surfeur. « Depuis ce matin l'ensemble des spots de surf de l'Ouest avaient dressé le drapeau orange requin, la sécurisation des sessions de surf libre avait été annulée en raison du manque de visibilité sous marine et les maîtres nageurs interdisaient la pratique de tous les sports aquatiques », explique-t-elle, évoquant une « imprudence fatale »

« Ce touriste est passé outre les interdictions et recommandations pourtant visibles et connues de tous. Des pratiquants réguliers ont tenté de le dissuader d'aller surfer dans cette zone. [...] Nous pouvons hélas que déplorer la mort de ce jeune surfeur et son imprudence fatale », conclut la sénatrice.

A surfer Doubs killed by a shark while on honeymoon in Reunion

Born in Besançon and lives in Mortlake (Doubs), man, aged 36, has been charged twice by a shark while he was at sea about fifty meters from the beach of Saint-Breakers Gilles (West), popular in the holiday. He practiced surfing "in isolation", according to the prefecture.

The alert was given by a bather who saw blood on the water and warned lifeguards who immediately rescued the victim to the back of the beach, where she was in a state of cardiac arrest -respiratory. The man, who had lost a lot of blood, could not be revived by emergency despite a half-hour cardiac massage.

The surfer was bitten by a shark in the arm and thigh. His wife, who was on the beach when the accident occurred, was supported, in shock, by firefighters, according to them.

"The water was murky. The bodyboarder (surfer) we looked then we saw a big puddle of blood, "said one witness on site, quoted by the website Imaz Press Meeting. Shortly before the accident, the Shark Prevention Association Meeting (PRR) announced on its website the cancellation of a scheduled monitoring of surfing in the afternoon, "because of the lack of visibility underwater on spots Boucan Canoe and Roches Noires "where the attack took place.

"The surfing conditions were unfavorable," confirmed the prefecture, citing a "charged water and swell."

This fatal shark attack is the first since the beginning of the year on the island, where the animal has killed three people in 2012 and 2011. The attacks were mainly held in Saint-Gilles, the seaside area.

The latest attack proved fatal but not back to August 2012, when a surfer had a leg and an arm torn from Saint-Leu (West). On April 23, a by-law, however, had limited activities on the beach of Saint-Pierre, south of the island, after reporting the presence of a shark by a surfer who claimed to have been instructed by the animal .

Last year, the Black Series has generated considerable controversy among scientists and environmentalists on one side and the other surfers on how to secure the swimming and water activities.

Several scientific studies, including a large operation acoustic tagging, have been launched by local authorities to better understand the habits of sharks, according associations surfers would have settled near the beaches.

Preventive measures have also been put in place to protect the practice of swimming and water sports, especially by "lookouts shark" that on board boat or water, are responsible for reporting the presence a shark. Immediately after the accident, bathing areas were evacuated to the meeting and raised the red flag on the beach.

In a statement, Senator and Chairman of the Island Tourism Meeting (IRT) presents its sincere condolences to the family and friends of surfer. "Since this morning all the surf spots of the West

had drawn the orange flag shark, free surf sessions had been canceled due to lack of visibility underwater and lifeguards prohibited the practice of all water sports," she says, citing a "fatal imprudence "

"This tourist is ignored prohibitions and recommendations yet visible and known to all. Regular churchgoers tried to dissuade him from going surfing in this area. [...] We can unfortunately only deplore the death of this young surfer and his fatal imprudence," says the senator.

SOURCE: La Lsace, May 8, 2012, <http://www.lalsace.fr/actualite/2013/05/08/un-surfeur-tue-par-un-requin>

Un touriste métropolitain a été attaqué et tué par un requin mercredi à Saint-Gilles, sur la côte Ouest de la Réunion, alors qu'il pratiquait le surf à une cinquantaine de mètres de la plage.

Un touriste originaire du Doubs a été attaqué et tué par un requin mercredi à Saint-Gilles, sur la côte Ouest de la Réunion, alors qu'il pratiquait le surf à une cinquantaine de mètres de la plage. Une "imprudance fatale" selon Jacqueline Farreyrol, sénatrice de l'île.

Né à Besançon et domicilié à Morteau (Doubs), l'homme, âgé de 36 ans, a été chargé à deux reprises par un requin alors qu'il se trouvait en mer à une cinquantaine de mètres de la plage des Brisants de Saint-Gilles (Ouest), très fréquentée en ce jour férié. Il pratiquait le surf « de manière isolée », selon la préfecture.

L'alerte a été donnée par un baigneur qui a vu du sang sur l'eau et a prévenu les maîtres-nageurs qui ont aussitôt porté secours à la victime pour la ramener sur la plage, où elle se trouvait en état d'arrêt cardio-respiratoire. L'homme, qui avait perdu beaucoup de sang, n'a pu être réanimé par les secours malgré une demi-heure de massages cardiaques.

Le surfeur a été mordu par le requin au bras et à la cuisse. Son épouse, qui était sur la plage quand l'accident est survenu, a été prise en charge, en état de choc, par les pompiers, selon ces derniers.

«L'eau était trouble. On regardait le bodyboarder (surfeur) puis on a vu une grosse flaque de sang», a raconté un témoin sur place, cité par le site Imaz Press Réunion. Peu avant l'accident, l'Association Prévention Requin Réunion (PRR) avait annoncé sur son site Internet l'annulation d'une surveillance du surf prévue dans l'après-midi, «en raison du manque de visibilité sous-marine sur les spots de Boucan Canot et Roches Noires», là où l'attaque a eu lieu.

«Les conditions de pratique du surf étaient défavorables», a confirmé la préfecture, citant une «eau chargée et de la houle».

Cette attaque mortelle de requin est la première depuis le début de l'année sur l'île, où l'animal a tué trois personnes en 2012 et 2011. Les attaques ont lieu principalement à Saint-Gilles, la zone balnéaire.

La dernière attaque avérée mais non mortelle remonte à août 2012, lorsqu'un surfeur a eu une jambe et un bras arrachés à Saint-Leu (Ouest). Le 23 avril dernier, un arrêté municipal avait toutefois restreint les activités sur la plage de Saint-Pierre, au sud de l'île, après le signalement de la présence d'un requin par un surfeur qui affirmait avoir été chargé par l'animal.

L'année dernière, la série noire avait suscité une vive polémique entre les scientifiques et

écologistes d'un côté, et les surfeurs de l'autre sur les moyens de sécuriser la baignade et les activités nautiques.

Plusieurs études scientifiques, dont une grande opération de marquage acoustique, ont été lancées par les autorités locales pour mieux connaître les mœurs de requins qui, selon les associations de surfeurs, se seraient sédentarisés à proximité des plages.

Des mesures de prévention ont été également mises en place pour protéger la pratique de la baignade et des sports nautiques, en particulier par les « vigies-requin » qui, à bord d'embarcation ou dans l'eau, sont chargés de signaler la présence d'un squal. Aussitôt après l'accident, les zones de baignade ont été évacuées à la Réunion et la flamme rouge levée sur les plages.

Une "imprudence fatale"

Dans un communiqué, la sénatrice et président de l'Île de la Réunion tourisme (IRT) présente ses sincères condoléances à la famille et aux amis du surfeur. « Depuis ce matin l'ensemble des spots de surf de l'Ouest avaient dressé le drapeau orange requin, la sécurisation des sessions de surf libre avait été annulée en raison du manque de visibilité sous marine et les maîtres nageurs interdisaient la pratique de tous les sports aquatiques », explique-t-elle, évoquant une « imprudence fatale »

« Ce touriste est passé outre les interdictions et recommandations pourtant visibles et connues de tous. Des pratiquants réguliers ont tenté de le dissuader d'aller surfer dans cette zone. [...] Nous pouvons hélas que déplorer la mort de ce jeune surfeur et son imprudence fatale », conclut la sénatrice.

A resident of Mortlake (Franche-Comté), honeymoon in Reunion, was killed Wednesday by a shark while surfing practiced off the Breakers, nestled against a port of the seaside resort of Saint beach Gilles.

And everything changed ... In an instant, the blue of the Indian Ocean is reddened. At 12h30 (10h30 hours metropolitan), the honeymoon Stéphane and Emily, married since September 2012, and parents of a little boy of 18 months remained in France, just switch to the absolute horror.

Born in Besançon and lives in Mortlake (Doubs), Stéphane Berhamel an agent aged 36 security was charged twice by a shark while he was at sea about fifty meters from the beach Breakers very busy in the holiday.

The alert was given by a bather who saw blood on the water and warned lifeguards who immediately rescued the victim to the back of the beach, where she was in a state of cardiac arrest-respiratory. It was too late when the emergency has already brought the victim unconscious on the beach, where firefighters performed chest compressions for more than half an hour. Shredded right leg and severed hand, the Franc-Comtois had lost too much blood.

"The Jaws"

His wife Emilie, born Choumil, a worker of 31 years, was on the beach when the accident occurred. An advanced state of shock, she was immediately supported by firefighters.

"I saw the scene," recalls Cathy, manager of the beach bar, "It was pretty scary and traumatic. We saw a big pool of blood. There were many families, many children began to cry. The beach was crowded. It was the Jaws "

Stéphane Berhamel, junior, had rented a bodyboard at 10 am, he had to return to 13 hours. Emilie, she was lounging quietly on the sand. Throughout the morning, the swell had risen by disturbing

the water, a popular sharks to hunt condition, and many surfers had preferred to dry. The beach is not monitored, but the other side of the pier, an orange flag "danger shark" was raised.

"The surfing conditions were unfavorable," confirmed the prefecture, citing a "charged water and swell."

Accounts agree: many surfers had warned Stéphane risks (see below one of Mickaël). Which are dramatically checked.

Senator UMP Reunion Jacqueline Farreyrol spoke, for his part, said in a statement the "fatal imprudence" of the victim. "Since this morning, all the surf spots of the West had drawn the orange flag shark, securing free surf sessions had been canceled due to lack of visibility underwater and lifeguards prohibited practice all water sports, "writes elected president of the organization also the Reunion Island Tourism (IRT).

This fatal shark attack is the first since the beginning of the year on the island, where the animal has killed three people in 2012 and 2011. The attacks were mainly held in Saint-Gilles, the spots Boucan Canot and black rocks.

Stephen and Emilie were flying back Friday, wonderful memories in their head and camera memory card. Together. It will not happen.

SOURCE: Le Bien Public, May 9, 2013, <http://www.bienpublic.com/cote-d-or/2013/05/09/un-surfeur-franc-comtois-tue-par-un-requin-a-la-reunion>